

المؤتمر البرلماني الإفريقي الرفيع المستوى  
المشترك بين منظمة الصحة العالمية والاتحاد البرلماني الدولي  
بشأن تعزيز الاستعداد للأمن الصحي

من 8 ولغاية 10 تشرين الثاني/نوفمبر 2023  
أكرا، غانا

30 آب/أغسطس 2023

حضرة السيدة الرئيسة،

حضرة السيد الرئيس،

انه لمن دواعي سرورنا أن ندعو برلمانكم لحضور المؤتمر البرلماني الإفريقي الرفيع المستوى المشترك بين منظمة الصحة العالمية والاتحاد البرلماني الدولي، بشأن تعزيز الاستعداد للأمن الصحي. وسيعقد المؤتمر، الذي يدعو له المكتب الإقليمي لإفريقيا في منظمة الصحة العالمية والاتحاد البرلماني الدولي، في الفترة الممتدة من 8 ولغاية 10 تشرين الثاني/نوفمبر 2023 في أكرا، غانا.

يمكن للبرلمانيين، من خلال وظائفهم الأساسية المتمثلة في وضع القوانين وإعداد الميزانيات والرقابة، بما في ذلك ولايتهم المتمثلة في تمثيل الدوائر الانتخابية، أن يلعبوا دوراً مهماً في تعزيز الإجراءات المتعددة القطاعات عبر الحكومة، والمشاركة في شراكات دولية، وتعزيز ليس فقط الأمن الصحي العالمي، بل أيضاً التغطية الصحية الشاملة كجزء من أهداف التنمية المستدامة.

هناك تعاون طويل الأمد بين منظمة الصحة العالمية والاتحاد البرلماني الدولي، وهو يعزز المشاركة البرلمانية في التأهب والاستجابة للأمن الصحي. تؤكد استراتيجية المكتب الإقليمي لإفريقيا في منظمة الصحة العالمية الجديدة بشأن الأمن الصحي وحالات الطوارئ 2023-2030، مجدداً على أهمية الإطار التشريعي الفعال باعتباره أحد الركائز الأساسية

للمشروع الرائد لتعزيز مرونة النظم في حالات الطوارئ (PROSE)، والذي يهدف إلى تعزيز قدرات التأهب لدى الدول الأعضاء.

وسيعمل المؤتمر على تعزيز وعي البرلمانين والبرلمانيين بالفرص التي توفرها وظائفهم الفريدة للعب دور في تعزيز التأهب لحالات الطوارئ الصحية على المستويين الوطني والإقليمي. ونحن نقدر بشدة تمثيل برلمانكم في هذه الفعالية المهمة. يتم تشجيع البرلمانات على إرسال وفود يصل عددها إلى ثلاثة أعضاء (رئيس لجنة من كل لجنة من اللجان التالية: الصحة والمالية والشؤون الخارجية). وينبغي أن تكون الوفود شاملة للانتماءات السياسية المختلفة وأن تتكون من الرجال والنساء على حدّ سواء.

لغات العمل في المؤتمر هي الإنجليزية والفرنسية والبرتغالية. سيقوم المكتب الإقليمي لإفريقيا في منظمة الصحة العالمية بتسهيل الدعم الإداري بما في ذلك النقل المحلي داخل غانا. يتم تشجيع المشاركين على اتخاذ الترتيبات الخاصة بهم للإقامة والسفر الدولي، كما سيسهّل المكتب الإقليمي لإفريقيا في منظمة الصحة العالمية الحجوزات داخل الدولة لعددٍ مختار من الضيوف بما في ذلك المسهلين.

نرجو منكم الترتيب ملء استمارة التسجيل عبر الإنترنت، والمتاحة على العنوان <https://extranet.who.int/sph/who-ipu-aphI-conference/en> ، على أن يتم استكمالها كحدّ أقصى بحلول 20 تشرين الأول/أكتوبر 2023. لمزيد من المعلومات، يرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني [sph@who.int](mailto:sph@who.int) أو [postbox@ipu.org](mailto:postbox@ipu.org) ، وسيتم إرسال برنامج المؤتمر إلى المشاركين في الوقت المناسب.

كما سيتم نشر المزيد من المعلومات التفصيلية حول المؤتمر على الموقع الإلكتروني <https://www.afro.who.int> و <https://www.ipu.org/events/current-and-future-events> فور جهوزيتها.

نتطلع الى ردكم.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

(التوقيع)  
مارتن تشونغونغ  
الأمين العام  
للاتحاد البرلماني الدولي

(التوقيع)  
ألبان سومانا كينغسفورد باغبين  
رئيس برلمان غانا

(التوقيع)  
ماتشيديسو موبتي  
المديرة الإقليمية لإفريقيا  
في منظمة الصحة العالمية



المؤتمر البرلماني الإفريقي الرفيع المستوى  
المشترك بين منظمة الصحة العالمية والاتحاد البرلماني الدولي  
بشأن تعزيز الاستعداد للأمن الصحي

من 8 ولغاية 10 تشرين الثاني/نوفمبر 2023  
أكرا، غانا

مرفق 1

استمارة التسجيل في المؤتمر

## استمارة التسجيل

\* هذه الخانة مطلوبة.

### استمارة التسجيل

المؤتمر البرلماني الإفريقي الرفيع المستوى المشترك بين منظمة الصحة العالمية والاتحاد البرلماني الدولي  
بشأن تعزيز الاستعداد للأمن الصحي

8 - 10 تشرين الأول/نوفمبر - أكرا، غانا.

مكان الانعقاد (سيتم التأكيد عليه لاحقاً)

من خلال تقديم هذه المعلومات، ستقدم بيانات ومعلومات تعريفية شخصية. قد تتضمن معلومات التعريف الشخصية، على سبيل المثال لا الحصر، ما يلي: [الاسم، رقم الهاتف، العنوان، عنوان البريد الإلكتروني]

1- البلد\*

2- اللقب\*

الدكتور

البروفسور

السيدة

السيد



3- الاسم \*

أدخل إجابتك

4- الشهرة \*

أدخل إجابتك

5- البريد الإلكتروني \*

أدخل إجابتك

6- رقم الهاتف \*

مثلاً: رمز البلد - رقم الهاتف

يجب أن يكون المحتوى رقماً

7- المنصب الوظيفي \*

- عضو برلمان
- سيناتور
- مستشار برلماني
- مساعد أو موظف
- منظمة دولية
- غير ذلك

تسجيل

يمكنك طباعة نسخة من إجابتك بعد إرسالها





**WHO-IPU African Parliamentary High-Level Conference on  
Strengthening Health Security Preparedness**

**8 to 10 November 2023  
Accra, Ghana**

30 August 2023

Dear Madam Speaker,  
Dear Mr. Speaker,

It is our great pleasure to invite your Parliament to the WHO-IPU African Parliamentary High-Level Conference on Strengthening Health Security Preparedness. The Conference, which is being convened by the World Health Organization (WHO) Regional Office for Africa and the Inter-Parliamentary Union (IPU) will be held from **8 to 10 November 2023** in Accra, Ghana.

Parliamentarians, through their core functions of law-making, budgeting and oversight, including their mandate to represent constituencies, can play an important role in fostering multisectoral actions across government, engaging in international partnerships, and advancing not only global health security, but also universal health coverage as part of the Sustainable Development Goals.

The WHO and the IPU have a long-standing collaboration that promotes parliamentary engagement in health security preparedness and response. The new WHO Africa *Regional strategy for health security and emergencies 2023-2030* reaffirms the importance of effective legislation framework as one of the core pillars of the Promoting Resilience of Systems for Emergencies (PROSE) Flagship Project, which intends to strengthen the preparedness capacities of Member States.

The Conference will strengthen parliaments' and parliamentarians' awareness of the opportunities presented by their unique functions to play a role in advancing health emergency preparedness at the national and regional level. We would highly appreciate your Parliament being represented at this important event. Parliaments are encouraged to send delegations of up to **three members** (committee chair from each of the following committees: health, finance and foreign affairs). Delegations should be inclusive of different political affiliations and be made up of both men and women.

The working languages of the Conference are English, French and Portuguese. WHO AFRO will facilitate administrative support including local transport within Ghana. Participants are encouraged to

make their own arrangements for accommodation and international travel, but WHO AFRO will facilitate in-country reservations for a selected number of guests including facilitators.

We kindly request you to arrange for the online registration form, available at <https://extranet.who.int/sph/who-ipu-aphl-conference/en>, to be completed by 20 October 2023 at the latest. For further information please contact: [sph@who.int](mailto:sph@who.int) or [postbox@ipu.org](mailto:postbox@ipu.org). The programme of the Conference will be sent out in due course to the participants. More detailed information about the Conference will be posted on <https://www.afro.who.int/> and <https://www.ipu.org/events/current-and-future-events> as it becomes available.

We look forward to hearing from you.

Yours sincerely,



Matshidiso Moeti  
Regional Director for WHO's  
Africa Region



Alban Sumana Kingsford Bagbin  
Speaker of Parliament of Ghana



Martin Chungong  
Secretary General  
Inter-Parliamentary Union

# Registration Form

\* Required

## Registration Form

**WHO-IPU African Parliamentary High-Level Conference on Strengthening Health Security Preparedness**

**8-10 November Accra, Ghana. Venue (TBC)**

By submitting this information, you will be submitting personally identifiable data and information. Personally identifiable information may include, but is not limited to: your [name, phone number, address, email address]

### 1. Country \*

Enter your answer

### 2. Title \*

Dr.

Prof.

Mrs.

Mr.

### 3. First Name \*

Enter your answer



4. Last Name \*

Enter your answer

5. Email Address \*

Enter your answer

6. Telephone Number \*

Example: Country Code - Telephone Number

The value must be a number

7. Position \*

- Member of Parliament
- Senator
- Parliamentary Advisor
- Aide or Staff
- International Organization
- Other

You can print a copy of your answer after you submit

Submit